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Spørgsmål 

På baggrund af ministerens svar (SAU 737) bedes ministeren oplyse, hvorvidt en ændring 

af elafgiftslovens bilag 1, som overholder reglerne i energibeskatningsdirektivet, EU's 

rammebestemmelser for statsstøtte til miljøbeskyttelse samt EU's generelle gruppefrita-

gelsesforordning, og hvor ændringen ikke er udtryk for en ændring i de "gennemsigtige og 

objektive kriterier" for statsstøtten, vil kunne rummes inden for den eksisterende ordning, 

og at ordningen dermed ikke skal meddeles til Kommission på ny. 

 

Svar 

Dette vil bero på en konkret helhedsvurdering af den påtænkte ændring. Generelt be-

mærkes, at elafgiftslovens bilag 1 er godkendt i sin helhed efter EU’s statsstøtteregler. 

Derfor vil en ændring for enkelte erhverv i bilaget være en ændring, som efter Skattemini-

steriets vurdering vil kræve fornyet anmeldelse af hele ordningen til Kommissionen.  
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